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Dank Ulco.

UDR @shell.com];

Alles afwegende denk 1k dat er een beeld 1s ontstaan dat we de tijd hebben om zaken volgordelik te gaan doen : eerst alleen

transport groene elektronen verder ontwikkelen en dan pas groene moleculen. Uit de verschillende scenario-studies blijkt
anders en het verbaast me dan ook dat deze houding aan wordt genomen.

Het klopt overigens dat we als provincie Groningen ( met GSP) grote stappen hebben gezet met Tennet en daar ben 1k erg

blij mee. Maar daarmee zijn we er nog langer niet!! En dan hebben wij in Groningen nog relatief veel ruimte om netten in te

passen. Elders in het land 1s dat nog veel ingewikkelder.

 Overigens heb 1k ook contact met [SNEED 01e| (10)2e)

Met harteljjke groet. Nienke Homan

Met hartelijke groet, Nienke Homan

 Op 28 okt. 2020 om 21:00 heeft Vermeulen U. (Ulco) < (@gasunme.nl> het volgende geschreven:

Hoi,

Vandaag was de hoorzitting van de TK over het Groeifonds. Ze haddenin totaal 10 mensen uitgenodigd,
samenmete) heb 1k ‘energie’ gedaan.
Ik was specifiek over waterstof gevraagd, dat heb ik dus ook gedaan. Ik heb beklemtoond door integrale
benadering voorop moet staan. En dat samen met opschaling en versnelling.
Heb gefocust op de industriele/ economische kansen voor waterstof. Voor Groeifonds daarbi benadrukt

welke eenmalige, niet-strukturele stappen kunnen worden gezet : electrolyse, gereedmaken industrie,
infrastructuur. Maar integraal en dus in samenhang. Beklemtoond dat we voor succes vooral ook veel extra

wind offshore nodig hebben.

Aangegeven dat we unieke uitgangspositie en competitive edge hebben. Maakt ons misschien ook wel

lankmoedig: het omringende buitenland gaat nu heel hard. Internationale samenwerking dus benadrukt: om

mee te bliyven doen in de kopgroep. om de logistieke rol in europa te pakken.
Per saldo: maak waterstof tot een expliciet onderdeel van het Groeifonds. Ik vond de reacties en de vragen

van de kamerleden zeer positief ( heb dat ook wel anders meegemaakt). Ik kon in de Q en A ook NortH2 nog

expliciet noemen als schoolvoorbeeld van geintegreerde aanpak.
Geen 1dee over effect/ impact ,

maar ik was niet ontevreden (op zijn Gronings) met de discussie en met het

gevoel.

      

Dat was dus mooi.

Nu even minder plesant.  0ze) |  LIED en

L3hebiren
vanochtend met Tennet gesproken ( (RES HRUMICEE. Ki

) .
nadat 1k vorige week

[Bis Biad al had ingelicht over het noordelijke investeringsplan. Dit ook
mede vanwege de eerdere schuring bi de lancering van NortH2.

 

Het Iijkt nu een schuurbord te worden. Tennet gaf onvolfroren aan dat zi) de extra wind ( pressure-cooker EZK

voorop) allemaal voor electrificatie willen/ gaan inzetten. Daarvoor zijn qua infrastructuur volgens Tennet

ook geen beperkingen, gewoon wat extra kabels. Ook offshore geen probleem, met DC doet de afstand er niet

meer toe. Wij kregen daarbij te verstaan dat we ons niet moesten uitlaten over beperkingen / restricties in de

infra voor electriciteit. En beperkingen die Tennet vroeger wellicht hadden genoemd komen wit een vorige
periode. En de doelgroep 1s de electrificatie van de industrie en mogelijkerwijs ook export van electriciteit (

Belgie).
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1 397271 3/ waterstof ondersteunen ze wel. Vooral om de ‘restanten’ van zon en wind om te zetten. Dus sommige
uren van wind en zonneweides achter de voordeur omzetten in waterstof. En op termin wellicht meer

waterstof, maar dan op basis van geimporteerde waterstof.

Ze gaven aan dat voor de infra van electriciteit de provincies met meer voortvarendheid en pro-actief aan de slag
moeten, stations en traces ontwerpen en neerzetten. En ze gaven ook aan daarover met provincie Groningen
en Groningen Seaports zeer succesvolle gesprekken te hebben gehad.

BRIER en 1k (en we zn wel wat gewend) trokken al snel de conclusie dat dit nog wel eens kon gaan ontsporen en

hebben de zaak niet meteen op scherp gezet. Maar we zijn voor de korte en voor de lange termin wel zeer

alert en op onze qui-vive. En het 1s ons ook klip-en-klaar dat het wellicht wel erg stevig en scherp gaat
worden.

Uiteraard hebben we afgesproken dat we als Tennet en Gasunie zullen proberen eensgezind naar buiten te treden. En

dat zullen we zeker ook nastreven en ons voor inzetten. Of dat op deze manier gaat lukken zet ik in het hier

en nu noodgedwongen echter wel een vraagteken achter.

Het Iykt me goed dat we deze achtergrondinformatie in ons brein hebben, zowel bij de lancering van het noordelijk
investeringsplan vrijdag as alswel bij de ‘going public’ van NortH2 later dit jaar.

 

Met vriendeliyke groet,
Ulco Vermeulen

  E: (10)(2e) gasunie.nl

M: +31 6 BRU)

I: www.gasunie.nl

   

N.V. Nederlandse Gasunie

Postbus 19

9700 MA Groningen

 

 

 

This communication 1s intended only for use by the addressee. It may contain confidential or privileged
information. If you receive this communication unintentionally, please let us know by replying immediately.
N.V. Nederlandse Gasunie does not guarantee that the information sent with this E-mail 1s correct and does

not accept any liability for damages related thereto.
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